
Opatów 14.03.2023r. 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni oraz Szanowni Państwo obecni na dzisiejszej sesji Rady 

Gminy 

Na podstawie § 32 ust. 1 w związku  § 31 Statutu Gminy Łęka Opatowska składam sprawozdanie 

Wójta Gminy  za okres  15.02. – 14.03. 2023r. 

 Uprzejmie informuję, że przyjęte przez Państwa uchwały na sesji w dniu 15.02.2023r. tj. 

1. Uchwała Nr LVIII/339/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 15 lutego 2023 r. w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2023 rok. 

2. Uchwała Nr LVIII/340/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Łęka Opatowska na lata 2023-2039. 
3. Uchwała Nr LVIII/341/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 15 lutego 2023 r. w sprawie 
ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 
kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców 
4. Uchwała Nr LVIII/342/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 15 lutego 2023 r. w sprawie 
przystąpienia Gminy Łęka Opatowska do realizacji Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki 
Społecznej "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2023 
5. Uchwała Nr LVIII/343/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 15 lutego 2023 r. w sprawie 
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Łęka Opatowska, 

zostały w ustawowym terminie przesłane do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w 

Poznaniu, Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu Oddział w Kaliszu w celu sprawdzenia zgodności z prawem. 

W  okresie  międzysesyjnym,  (chronologicznie) uczestniczyłem w  następujących spotkaniach, 

wydarzeniach o których Państwa Radnych oraz wszystkich  tu obecnych  pragnę poinformować : 

- 16.02. W urzędzie spotkałem się z Przedstawicielami PBK Kępno , następnie gościłem Przedstawicieli 

Stowarzyszenia „Nasz Bezpieczny Powiat Kępiński”, a następnie w SP Trzebień i ZS w Opatowie 

spotkałem się z właścicielem firmy proponującym ekologiczne rozwiązania grzewcze w tych 

placówkach 

- 18.02. Wraz z dwoma  Przedstawicielami Rady Gminy uczestniczyłem w kolejnej edycji turnieju  

samorządowego w tenisie stołowym i innych konkurencjach sprawnościowych w Witkowie 

k/Gniezna. Dziękuję i gratuluję uczestnikom 

- 19.02. Wraz z Panią Kierownik USC, w niedzielne przedpołudnie uczestniczyłem we mszy św. w 

intencji najstarszego mieszkańca naszej Gminy, a niestety za kilka dni uczestniczyliśmy wraz z radnym 

Piotrem w pogrzebie Pana Józefa, który zmarł w dzień swoich urodzin 

- 20.02. W godzinach porannych w urzędzie w szerszym gremium odbyło się spotkanie z 

projektantem rozbudowy żłobka w Łęce Opatowskiej, następnie spotkałem się z mieszkańcami 

Zmyślonej Słupskiej odnośnie drogi, a następnie w Komendzie PSP w Kępnie uczestniczyłem w 

podsumowaniu funkcjonowania  PSP w Kępnie oraz współpracy z jednostkami OSP z terenu powiatu 

- 22.02. W godzinach porannych spotkałem się w urzędzie z delegacją Sołectwa Piaski odnośnie 

dachu na sali OSP, następnie w Siemianicach gościliśmy V-ce Marszałka Województwa 

Wielkopolskiego, z którym to podpisaliśmy dwie umowy : jedna na 5 mln. dotycząca kanalizacji,  a 

druga ponad 92 tyś. jako dotacja w ramach LEADER na zagospodarowanie placu przy COM-ie w 



Opatowie. Natomiast w godzinach popołudniowych w Komendzie PSP w Kępnie uczestniczyłem w 

uroczystości zdania, a zarazem przekazania obowiązków Komendanta PSP w Kępnie 

-23.02. W godzinach porannych spotkałem się z inspektorem i projektantem na Sali OSP w Piaskach, a 

następnie spotkałem się z wykonawcą PFU dla obiektów pod fotowoltaikę. W godzinach 

popołudniowych uczestniczyłem wraz z zaproszonymi gośćmi w otwarciu zmodernizowanej sali OSP 

w Trzebieniu, a następnie w spotkaniu V-ce Marszałka z Przedsiębiorcami. 

- 25.02. W sobotni wieczór uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczym OSP w Opatowie 

-27.02. W godzinach przedpołudniowych w kancelarii adwokackiej w Kępnie wraz z panią Mecenas i 

Panią inspektor uczestniczyłem w mediacjach z mieszkańcami Trzebienia, a następnie w urzędzie 

spotkałem się z Proboszczem parafii Siemianice 

- 28.02. W urzędzie spotkałem się z przedsiębiorcą z Łęki Opatowskiej odnośnie wielu kwestii 

dotyczących całej Gminy, następnie uczestniczyłem w spotkaniu odnośnie rozbudowy żłobka, by 

następnie wraz ze współpracownikami udać się do szkół w kwestii podsumowania jednego z 

kolejnych konkursów profilaktycznych  

- 01.03. Wraz z zaproszonymi gośćmi,  delegacją Rady Gminy, delegacjami szkół i harcerzy oraz 

Zarządem Oddziału Gminnego OSP i pocztem sztandarowym  OSP w Łęce Opatowskiej i 

współpracownikami uczestniczyliśmy w obchodach Narodowego Święta Żołnierzy Wyklętych na 

terenie naszej Gminy 

- 02.03. W urzędzie spotkałem się z mieszkańcem naszej Gminy, który zachęcił do współpracy wielu 

mieszkańców, jak i inne osoby integrujące się z naszą Gminą, następnie uczestniczyłem w odbiorze 

prac wodno – kanalizacyjnych w Rakowie, by w godzinach popołudniowych uczestniczyć w 

podpisaniu umów z organizacjami pozarządowymi i klubami sportowymi na terenie naszej Gminy 

- 03.03. W Poznaniu, w siedzibie GDDKiA uczestniczyłem w spotkaniu poświęconym ścieżce pieszo – 

rowerowej i wnioskom oraz planom dwóch mieszkańców naszej Gminy 

- 04.03. W sobotnie przedpołudnie razem z Prezesami OSP w Łęce Opatowskiej  oraz Prezesem OSP w 

Trzebieniu uczestniczyłem w Komendzie PSP w Kępnie w przekazaniu promes na zakup samochodu 

dla jednostki OSP w Łęce Opatowskiej, oraz dotacji dla OSP w Trzebieniu w ramach programu „Mały 

strażak”, natomiast w godzinach popołudniowo – wieczornych uczestniczyłem w Konferencji 

„Przedsiębiorczość Wrót Wielkopolski”, która odbyła się w  Baranowie 

- 06.03. W urzędzie spotkałem się z projektantem ścieżki pieszo – rowerowej Piaski – Trzebień, 

następnie spotkałem się z Przedsiębiorcą z Piasek, by następnie spotkać się w urzędzie w kwestii 

przetargu na kanalizację i budowę sali gimnastycznej w Siemianicach 

- 07.03. W urzędzie odbyło się podpisanie umowy na realizację termomodernizacji budynku w 

Rakowie, następnie spotkałem się z mieszkańcami Łęki Opatowskiej odnośnie przyłącza wodnego i 

ich problemów wodnych, by w następnej kolejności spotkać się z przedstawicielem mieszkańców 

odnośnie mostu na rzece Pomiance 

- 08.03. W urzędzie uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy  odnośnie omówienia 

projektów uchwał i zapoznania z bieżącymi sprawami Gminy Łęka Opatowska 

- 09.03. W warszawie w Ministerstwie Sportu i Turystyki uczestniczyłem w podpisaniu umowy na 

dotację dla rozbudowy sali gimnastycznej w Siemianicach …. Tylko czy to jest potrzebne… ??? 

- 10.03. W godzinach porannych spotkałem się  z mieszkańcem Piasek 



- 11.03. Uczestniczyłem wraz z Sołtysami naszej Gminy w VII Pielgrzymce do św. Józefa …. W 

kontekście pomocy, błogosławieństwa i wszelkich  potrzebnych łask 

- 13.03.W godzinach porannych odbyło się spotkanie z inspektorem realizowanej inwestycji w 

Rakowie, następnie spotkałem się z inspektorem realizowanej inwestycji w Łęce Opatowskiej - droga 

Szanowni zebrani sprawy, które na przestrzeni minionego czasu powinny być państwu przybliżone 

to:  

Za nami kolejny niełatwy czas, ponad  rok wojny w Ukrainie, coraz większy niepokój i obawa. 

Pewna doza niepewności, ale i bojaźń o przyszłość. Jednak wierzę, że i temu wspólnie damy radę. 

Dziś Wysoka Rado nie wiem i nie posiadam odpowiedniej wiedzy by móc powiedzieć, z czym 

przyjdzie nam się jeszcze mierzyć przyszłościowo, w odniesieniu do wszystkich płaszczyzn 

funkcjonowania, utrzymania, inwestowania i działania, w kontekście tego roku 2023 roku, którego 

1,5 m-ca już za nami, ale żyję nadzieją na lepsze jutro i to co nas czeka. 

- Pragnę poinformować, iż jako Gmina realizujemy preferencyjny zakup paliwa dla gospodarstw 

domowych. Zgodnie z umową  z lokalnym przedsiębiorcą trwa realizacja dostaw i dystrybucji tegoż 

paliwa. Na tą chwilę, bez zbędnych problemów ze strony mieszkańców, jeśli chodzi o jakość paliwa 

i wszelkie kwestie 

-  ogólna tzw.  gospodarka śmieciowa, to jeden z tematów  przewijających się cały czas, tym bardziej 

biorąc pod uwagę naszą stawkę i jej zmianę  za wywóz śmieci i ich stawkę, związaną z podwyżkom na 

tzw. „bramce” od 1 stycznia 2023 roku za zagospodarowanie śmieci.  Ja nadal proszę mieszkańców o 

racjonalne i rzeczywiste podejście do  tematu prawidłowej segregacji , gdyż Gmina jest zobligowana 

ponosić dodatkowe  koszty za nieprawidłową segregację. Przykłady podawał Prezes ZZO 

Olszowa.                                                                                                                                                                                                                      

Jesteśmy jedną z nielicznych  gmin, która ma ulgi i udogodnienia w gospodarce śmieciowej, tak dla 

dużych rodzin, jak i dla przedsiębiorców.  

- Rozpoczęła się już  realizacja funduszu sołeckiego na 2023 rok  wyodrębnionego w budżecie Gminy 

na określone zadania w 12 sołectwach.  Chcę wierzyć, że  ten fundusz będzie  realizował  pozytywną 

ludzką interakcję i współpracę, a nie odwrotnie, a reszta będzie tylko dobrym dodatkiem, do 

podejmowania różnych działań. Przypomnę, iż na ten rok kwota wyodrębniona w budżecie to 

567.344,39 zł  i wierzę, że będzie bardziej dopracowana przez, zwłaszcza niektórych sołtysów. 

Zdecydowana większość sołtysów jest za utrzymaniem funduszu sołeckiego dla poszczególnych 

sołectw w kolejnym roku bu 

-  Trwa  rok szkolny 2022/2023 w  szkołach, przedszkolach, jak i żłobkach zrobiono wiele , by dzieci i 

uczniowie uczyli się w najlepszych możliwych  warunkach,  trzeba na bieżąco monitować i reagować 

na pojawiające się sytuacje, czy problemy, by móc  funkcjonować i  pracować  według normalnego 

przebiegu. Dodatkowo szukamy wspólnie różnych projektów i środków zewnętrznych dla jeszcze 

lepszych możliwości i efektów edukacyjnych, jak i rozwojowych młodych pokoleń naszej gminy. A na 

pewno w kontekście  placówek i procesu edukacyjnego wielu nam zazdrości.  

- Na terenie Gminy trwają zajęcia języka polskiego dla uchodźców z Ukrainy, w ramach wspólnego 

projektu PCPR-u i niektórych Gmin Powiatu Kępińskiego,  w tym naszej Gminy, z której jest najwięcej 



chętnych. Nauka jest dla tych którzy tu  są, mieszkają i pracują na naszym terenie i planują tu dalszą 

swą przyszłość.  

-  Sprawy istotne i ważne dla każdego i każdego dnia na terenie naszej gminy, które powinny być 

przypominane w mojej ocenie to :   

Podjęcie wszelkich możliwych starań w kontekście przyszłego zaopatrzenia w wodę pitną oraz 

potrzebną do gospodarstw, jak również zbieranie wody deszczowej i tu wnioskuję do Rady Gminy, 

aby również ten temat został w najbliższym czasie szeroko omówiony i docenione inwestycje, jak i 

plany mieszkańców Gminy w kontekście ochrony i dbałości o naszą wspólną przyszłość i życie. A z 

drugiej strony weryfikacja mieszkańców, którzy deszczówkę odprowadzają na drogi i je niszczą, a 

później ci sami narzekają na dziury… a przecież coraz bardziej musimy doceniać wartość wody, 

tylko wszyscy, a nie tylko nieliczni. 

WALKA ZE SMOGIEM I OCHRONA ŚRODOWISKA – by móc żyć i oddychać czystym powietrzem, to 

ważny problem, który trochę zszedł  na dalszy plan, myślę, że to dzięki dotacjom z budżetu Gminy 

na wymianę źródła paliw, czy programowi czyste powietrze lub też  innym działaniom 

- inną kwestią jest niszczenie dróg, jak i wszystkiego co jest w określonym pasie drogowym 

( gminnym, powiatowym, czy krajowym, głównie mam na myśli niszczenie młodych drzew i 

zajmowanie pasa. 

- Realizacja drogi S 11 jest już po wydanej decyzji środowiskowej dla 46 km odcinka drogi 

expressowej, myślę że w najbliższym czasie  nastąpi ogłoszenie  przetargu w systemie 

zaprojektuj i wybuduj 

Inne sprawy :  

- PRZETARGI i zapytania : informacje z referatów ZPPG  i BGK  

- trwa realizacja odcinka drogi w Zmyślonej Sł. 

- rozpoczęła się realizacja wymiany i modernizacji dachu na Z S w Łęce Opatowskiej 

- jesteśmy przed przetargiem unijnym na realizację fotowoltaiki na 10 obiektach użyteczności 

publicznej 

- przetarg na inspektora głównego i branżystów przy rozbudowie oczyszczalni ścieków 

- 17 kwietnia rozpocznie się realizacja największej inwestycji, jaką jest rozbudowa oczyszczalni 

- 5 mln dotacji – 100 %  inwestycji kanalizacyjnej / od Szalonki do Siemianic / 

Wysoka Rado  oraz  wszyscy zebrani, cieszy mnie fakt  zatroskanych mieszkańców o przyszłość, 

bezpieczeństwo i prawidłowy rozwój naszej gminy, a dzięki operatywnym, przedsiębiorczym i 

gospodarnym mieszkańcom jesteśmy tak wysoko w kraju  w różnych rankingach gmin wiejskich w  

odniesieniu do rozwoju społeczno - gospodarczego i zrównoważonego rozwoju. Zatroskanie  o 

zdrowie  tak swoje, jak i innych, w kontekście  również następnych  pokoleń jest budujące, jednak 

martwi i smuci, a nawet ubolewam nad aspektem złych emocji i bezpodstawnych oszczerstw  



skierowanych w stronę swoich sąsiadów, współmieszkańców i w ogóle drugiego człowieka. Ten  czas  

międzysesyjny, w połowie lutego  2023 roku, chciałbym zakończyć słowami nieznanego autora  :  

„Życie nie daje nam gwarancji na nic, ale daje nam wiele różnorodnych możliwości”  

                                    Dziękuję za wysłuchanie sprawozdania                                                                                                                                                                         

                                 Wójt  Gminy Łęka Opatowska  

    -     /-/ Adam  Kopis 


